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Eerste artikel in deze krant

Gunstig jaar voor de Coöp. Zuivelfabriek ,,Herwen en Aerdt".

Ofschoon in 't afgelopen jaar veel bedrijven van de droogte hebben geleden, wat direct 
merkbaar was in de melkopbrengst heeft de Zuivelfabriek 43.661 kg melk meer ontvan-
gen dan in het jaar daarvoor. In totaal werd door de veehouders geleverd 3.107.434 kg 
melk. Dit deelde de directeur van de Coöp. Zuivelfabriek, de heer Haker, maandagavond 
aan de leden mede tijdens de jaarvergadering in zaal Reintjes.

Ook de eindafrekening over het melkprijsjaar 9 nov.  1958 tot en met 7 novem-
ber 1959 was bekend geworden (behoudens goedkeuring). Over het gehele jaar rest 
nog na te betalen f 0,54 per 100 kg melk en f 0,16 per kg melkvet. Omgerekend 
bij 3.70°/o vet bedraagt dit nog f 1.13 per 100 kg melk. Zodra dit bedrag door de 
Minister is verrekend, wordt het geld aan de leden toegezonden.

Wederom  wordt  overgegaan  tot  het  geven  van  een  voorschotuitkering  op  het 
nieuwe melkprijsjaar.  Bij  de  eerstvolgende melkafrekening  ontvangen de  leden 
een voorschot van 2 cent per kg melk plus f 0.50 per kg melkvet. Dit bedrag komt 
neer op f 3.85 per 100 kg melk bij 3.70 % vet. De eerste betaling geschiedt vanaf 3 
januari jl. Daar het melkprijsjaar echter 8 november is begonnen, wordt nog naberekend 
het voorschot over de periode van 8 november t.e.m. 2 januari

Zoals gezegd werd in totaal ruim 3.100.000 kg melk ontvangen. Het vetgehalte daalde 
echter enigszins en wel van 3.67 % over 1958 tot 3.63 % over 1959. Waarschijnlijk is 
dit ook een gevolg van de grote droogte, waardoor de voedselpositie op verschillende 
bedrijven onvoldoende was, zodat zelfs in de weide bijgevoederd moest worden.

Tot slot werd nog medegedeeld, dat het bestuur overweegt om over te schakelen op een 
oliestookinstallatie. De voordelen van verschillende aanbiedingen worden bestudeerd en 
tezijnertijd kunnen de leden nadere mededelingen hieromtrent verwachten.

Uit hetgeen op deze jaarvergadering te beluisteren viel, kunnen we concluderen, dat de 
belangen van de melkleveranciers bij het actieve bestuur in goede handen zijn en dat de 
directeur met zijn staf van technisch personeel borg staan voor de groei en bloei van de 
Coop. Zuivelfabriek ,,Herwen en Aerdt".
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Tweede verslag in dezelfde krant   

Maandagavond hield de Coöp. Zuivelfabriek „Herwen en Aerdt"  haar jaarvergadering 
in zaal Reintjes te Herwen. Voorzitter Stappershoef kon een groot aantal leden welkom 
heten. De heer Sloot secretaris, las vervolgens de notulenvoor van de vergadering, die 
op  31  juni  jl.  in  hotel Jansen te Lobith was gehouden. Dit  keurig verzorgde verslag 
kreeg de instemming van de vergadering en werd onder dankzegging zonder op- of aan-
merkingen goedgekeurd.

Veeziekten
Hierna was het woord aan Dr. Bertels, dierenarts te Zevenaar, die sprak over de opfok van 
biggen, de verschillende ziektes en voedingsstoornissen.  Om gezonde en sterke biggen 
te krijgen moet men reeds  bij het moederdier beginnen. Voer vooral  geen kaaswei 
aan dragende of voedende zeugen, aldus Dr. Bertels. De praktijk heeft bewezen, dat zwak-
ke biggen het gevolg hiervan zijn. Ook dient men te zorgen voor een behoorlijke tempera-
tuur in het biggenhok. Diverse biggenziektes werden behandeld en goede raadgevingen 
gegeven. Tot slot deelde hij mede, dat de praktijk heeft uitgemaakt, dat droge voeding 
voor  biggen niet  alleen  beter  is  dan  slobber, maar ook financieel voordeliger.  Wel 
moet men de biggen 2 uur voor 't voeren voldoende water geven. 

Hierna kregen de leden gelegenheid tot 't stellen van vragen. Opvallend was de duide-
lijke wijze, waarop Dr. Bertels de vragen beantwoordde, en de moeilijkheden, die vaak 
optreden, toelichtte.

Na de pauze sprak Dr. Bertels over de opfok van kalveren en de moeilijkheden en 
ziekten, die hierbij aan de dag treden  Sterk af te raden was een kalf opfokken  in 
een varkenshok, terwijl goed strooien een eerste vereiste is. Aanbeveling verdient het 
de eerste 3 weken niet  meer dan 3 liter melk per dag te voeren. Misschien groeit 
het  kalf  dan niet  zo hard  a1s anders, maar het uiteindelijk resultaat is beter. Men 
krijgt gezonde en sterke kalveren, die tijdens het groeiproces minder vatbaar zijn voor 
verschillende ziekten die anders vaak optreden. Verschillende voedingsstoornissen werden 
hierbij besproken, alsmede de longwormziekte en de tussenklauwziekte. Na afloop van 
deze uiteenzetting kreeg Dr. Bertels diverse vragen te beantwoorden. Geen wonder was 
het, dat de voorzitter hem, mede namens de leden hartelijk dankte voor de leerzame uit-
eenzettingen.

Bestuursverkiezing
Hierna volgde punt 4 van de agenda, n.l. bestuursverkiezing. De heer G. Goes was perio-
diek aftredend en stelde zich wederom herkiesbaar. Na gehouden stemming bleek, dat hij 
wederom herkozen was. De heer Goes dankte de leden voor 't in hem gestelde vertrou-
wen en gaf de verzekering dat de groei en bloei van de Coöp. Zuivelfabriek zijn voort-
durende aandacht had. 

Mededelingen:
Hierna deed de voorzitter enkele mededelingen en bracht tevens enige voorstellen naar 
voren. Allereerst stelde 't bestuur voor de uitbetaling van de melkgelden in 't vervolg via 
de bank te doen. Als alle  leden hiermee akkoord gingen was deze methode kostenbe-
sparend. Dit voorstel bracht heel wat tongen in beroering en vooral het onnodige tijd-
verlies bij 't innen van deze gelden werd als 'n groot nadeel opgevat. Na enige dis-
cussie werd dit voorstel dan ook door de leden verworpen.
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Enkele mededelingen werden gedaan i.v.m. de abortusbestrijding. Wie hierover nog na-
dere inlichtingen wenst, kan deze ten allen tijde bekomen bij de beer H. Heiltjes. 
Vervolgens gaf de heer Haker, directeur van de Zuivelfabriek een overzicht van het af-
gelopen jaar, waarover U elders in dit blad meer kunt lezen.

Rondvraag
Bij de rondvraag werd de vraag geopperd, of er geen mogelijkheid bestond, dat de 
veehouders  verlost  worden van  't  tijdrovende bussenwassen. Daar de veehouders in 
deze bussen wei en ondermelk terug ontvangen, bleken hierbij verschillende moeilijk-
heden op te treden. De heer Haker merkte ad rem op, dat op andere plaatsen meerma-
len gebleken was, dat de boeren de bussen schoon gewassen terug ontvangen en dan, als 
de tankauto met de ondermelk of wei op 't bedrijf komt doodnuchter zeggen: „Doe 't 
maar in de bussen"! ! Hierover zal door het bestuur nader overleg gepleegd worden 
i.v.m. de  nodige investering, die dit vraagt. Terzijnertijd worden hier nadere medede-
lingen over verstrekt. Nadat nog enkele vragen tot volle tevredenheid werden beant-
woord kon de voorzitter deze geanimeerde vergadering sluiten.
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